



危险物品专家组 (DGP)

第二十五次会议

2015年10月19日至30日，蒙特利尔

议程项目2： 拟定对《危险物品安全航空运输技术细则》（Doc 9284号文件）的修订建议，以便纳入2017年 – 2018年版

第2部分第2章使用“例外”代替“豁免”

(由D. Brennan提交)

摘要

第2部分第2章关于气体的分类，包括某些气体在确定情况下分类的例外。但第2部分2.2.3注指的是“豁免”。建议用“例外”代替。

危险物品专家组的行动：请危险物品专家组按照本工作文件附录所示，支持修改第2部分2.2.3项下的注。

1. INTRODUCTION

1.1 The 2015-2016 Edition of the Technical Instructions included new provisions in Part 1;2.6 for lamps. Associated with the new provision was the addition of a new note to Part 2;2.2.3 that identified that the exceptions from classification in Division 2.2 did not apply to lamps.

1.2 The text in Part 1;2.6 and the note under Part 2;2.2.6 were all adopted from changes to the 18th revised edition of the *UN Model Regulations*. However, the text in the note uses the term “exemption”, which in the Technical Instructions has very specific meaning as set out in Part 1;1.1.3 and as defined in Part 1;3.1.

1.3 It is believed that the correct word to use in the note is “exception”, which widely used in the Technical Instructions to indicate that as provided for, the provisions of the Technical Instructions do not apply.

2. **ACTION BY THE DGP**

2.1 The DGP is invited to support the revision to the note under Part 2;2.2.3 as shown in the appendix to this working paper.

附录

技术细则第2部分的拟议修订

第2部分

危险物品的分类

.....

第2章

第2类 — 气体

本章部分内容受国家差异条款US 6的影响；见表A-1

.....

2.2 项别

.....

2.2.3 下列物品中所含第2.2项气体不受本细则限制：

- a) 食品，包括碳酸充气饮料 (UN 1950 除外)；
- b) 体育用球类；或
- c) 符合特殊规定 A59 条规定的轮胎。

注：此项豁免例外条款不适用于灯具。关于灯具，请参见 1;2.6。

— 完 —